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 מפגש  -מקומות, בית הספר לבכירים בשלטון המקומי 

 231.12.תומר ביטון בשיח עם מנכ"לים וגזברים 

 ?האם ניתן להתקשר בחוזים ללא מכרז 

יהיה לבצע התקשרות  , ניתןהערות הציבורלעלתה לפרסום תקנות שטיוטת העל פי  - התקשרויות המשך

 המשך בפטור ממכרז לתקופה של עד חצי שנה.

ככלל אין פטור ממכרז אבל אם מדובר בהתקשרות דחופה  - הנדרשות  בשל מצב החירום  התקשרויות חדשות

כל רשות צריכה לפעול להצלת רכוש או נפש. במקרים דחופים פטור ממכרז בשל מצב החירום, קיימת תקנת 

 .  של הרשות ולפעול בהתאם לחוות דעתו היועמ"שבעניין זה מול 

  עתה כספים לרשויות קולטות?האם הועברו עד 

בגין הוצאות מוניציפאליות עודפות וזאת בהתאם למספר  70%מקדמה בשיעור הועברו לרשויות קולטות 

. מספר המינימום של תושבים נקלטים לשם קבלת התקצוב הוא והתעריף שנקבע לכך התושבים שנקלטו

חשבו במשרד האוצר ומהנקלט הראשון שצריך לשפות כל רשות קולטת  חשבנואנחנו לעניין השיפוי  .200

.  לקראת התקציב הנוסף שיינתן תיעשה נקלטים 200אחרת בסופו של דבר הייתה הסכמה על מינימום 

 חשיבה נוספת בנושא. 

 בגין הוצאות החירום לרשויותשיפוי  מוו/או ישל מיםמהם המדדים על פיהם משל? 

ם, אשקלון ולרשויות קולטות בגין מצב החירום, כמו המשרד כבר העביר תקציבים לרשויות עוטף עזה, אופקי

מלש"ח וגם ייצא  70כן צפויים להעביר תקציב שוטף גמיש לחירום לכלל הרשויות המקומיות בהיקף כולל של 

אין בשלב זה הבטחה לתקציבים נוספים לטובת מלש"ח.  50 –קול קורא לרכש לצרכי חירום בהיקף של כ 

סקר צרכים  לכלל הגזברים כדי לקבל אומדן הוצאות ופגיעה הופץ  ביום רביעי שיפוי הרשויות בגין הוצאות.

שההוצאות ואובדן ההכנסות הרבה יותר גדולים ממה שנראה  ההערכהבאובדן הכנסות עד כה ותחזית קדימה. 

לאמוד טוב יותר את היקף ההוצאה ובהתאם לבסס דרישה הנתונים שיבוא מהרשויות יאפשרו למשרד עתה. 

 .בלתקצו

 ?היכן ניתן למצא את מכלול ההנחיות והחקיקה לעת המלחמה 

)*ניתן  ע. חוברת עם כל ההנחיות וההקלות הרגולטוריות כדי להנגיש את המיד בימים אלו משרד הפנים מכין

 גם באתר מקומות(. פרסומי הקלות למצא
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  המותנים?מתי ישוחררו כספי תגבור המענק השוטף לרשויות הערביות והבדואיות והמענקים 

נדרשת החלטת ממשלה. אנו נפיץ הנחיות לגבי שימוש  -מותנהמענק ישולם בהקדם.  -תגבור מענק שוטף

 . שוטףמענק התגבור הב

 

 יקבלו תוספות תקציביות?הבאוכלוסיי 35%, שיש בהן גידול של מעל הקולטות האם הערים , 

אלף. כרגע אנחנו  200היקף הבקשות הוא כ ₪, מיליון  30בשלב הזה היקף התקציב לערים הקולטות הוא 

הנקלטים ואז נאמוד את  ףהצהרות מכלל הרשויות על היקוממתינים לקבלת  70%מתמקדים בחלוקת ה 

  .35%חלוקת היתרה לרשויות בהן יש גידול מעל 

 בהכנסות בתקופה זו? האם ניתן לעשות עדכון תקציב לאור הירידה 

אינני ממליץ לבצע עדכון תקציב כלפי מטה בשל אובדן הכנסות. אנחנו רוצים להגיע לסיכום עם האוצר לקבלת 

לצורך הוצאות החרום. הרשות יכולה לבקש הלוואה  תקציב מילואיםשיפוי בגין אובדן זה.  ממליץ לעשות 

בלו אישור עקרוני להלוואה לזמן ארוך, ניתן  לעדכן לשוטף לצורך הוצאות החירום כאישור עקרוני. ככל ותק

ף תקציב במסגרת ההלוואה כך שהתקציב יגדל ולא יקטן. בנוסף, המשרד יכול להגדיל את האשראי השוט

 לרשויות שיש בהן בעיה תזרימית.

ממליץ לעשות זאת כבר עתה ולא להמתין לסוף השנה, על מנת שהרשות  -2023לשנת  מועד עדכון התקציב

 . מאושרת לצרכי החירוםוכל לפעול כבר עתה במסגרת תקציבית ת

 ?האם ניתן לשפות רשויות אשר בשטחן חונים חיילים רבים 

 אין כרגע פתרון לעניין ההוצאות על החיילים ששוהים ברשויות מקומיות.

 ?האם ניתן לתגמל עובדים בכירים ועובדים בחוזים אישיים בגין המאמץ הנוסף בעת הזו 

ניתן לתת לעובדים אלו פיצוי ו/או תשלום נוסף. אנחנו דנים בשלב הזה באותן רשויות שחוו את כרגע לא 

 אנו מטפלים בנושא זה נקודתית.  -התופת בתחילת המערכה.  לעניין קב"טים

קיבלנו דרישות בנושא זה , כפי שנמסרה לנו שהם לא דנים בנושא בשלב זה הממונה על השכר באוצרעמדת 

אני  פה בקשות שעולותלאור הוקו עימות צפון ואנו מתכוונים לדון מול הממונה על השכר.  מרשויות העוטף

לקידום מול הממונה על השכר נפעל ואנו  במסמך , ירכזו צרכיםצורך לתגמולרשויות שקיים אצלן מציע ש

  הנושא.
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  מעודכנת(שאלה זו נשאלה בעבר, והתשובה כאן *)? 2024האם ניתן לאשר תקציב לשנת 

על פי הייעוץ המשפטי של המשרד, בשל דחיית הבחירות לרשויות המקומיות, המועצה הנוכחית מכהנת  

מהתקציב  1/12. יהיה צורך לעבוד לפי תקציב של 2024כמועצת מעבר, ולכן לא ניתן לאשר תקציב לשנת 

 ספת זו בעצמן(. הקיים, בתוספת סכום שיאושר על ידי הממונה על המחוז )רשויות איתנות יכולות לאשר תו

 1/12וכך להגיע למצב שסכום של  פי שציינוכ 2023 שנתהגדיל את התקציב לעדכן וללככל שרשויות יפעלו 

 .24יהיה יותר ריאלי. אם תהיה דחיה נוספת של הבחירות נצטרך לתת פתרון לשנה  24בשנת 

 

 ?האם המועצה הנוכחית יכולה לאשר הוצאות נוספות כגון תב"רים 

לפעילות הרשות ניתן לאשר. מבקש להזכיר כי כל הוראות חוזר המנכ"ל לגבי שנת בחירות חלות מה שנדרש 

 .גם עתה, למעט מה שהוחרג מפורשות

 

לסיכום: מעריך את האמירות מהלב בדיון הזה ומבין את הסיטואציה המורכבת שבה אתם נמצאים. אני נמצא 

והמעורבות שלנו. אני לא מבטיח להצליח בכל בקשה שאתם פה לסייע לכם בכל דבר ועניין שצריך את הסיוע 

 מאמצים כדי שדברים יגיעו לכדי פתרון. 100%מעלים, אבל אעשה 


